
PROTOKÓŁ 

z obrad XXXIII Sesji Rady Gminy Łabowa 
w dniu 28 lutego 2017r. 

W sesj i udział wzięli: 

Radni Gminy wg listy obecności załączonej do protokołu, 

Wójt Gminy - Pan Marek Janczak, 
Sekretarz Gminy - Pan Krzysztof Setlak, 
Skarbnik Gminy - Mirosława Nykaza, 
Pracownicy Urzędu Gminy, 

Ad. 1 Otwarcie sesji. 

Obrady Sesji Rady Gminy Łabowa VII kadencji /2014-2018 I otworzył o godz. 13.00 
Przewodniczący Rady Gminy Łabowa pan Krzysztof Skraba i powitał wszystkich przybyłych gości, 
dwóch nowo wybranych sołtysów wsi Łabowa pana Jana Smyda oraz wsi Nowa Wieś panią 
Agnieszkę Kulig oraz Radnego Powiatowego pana Ryszarda Poradowskiego. 

Na ustawową liczbę 15 radnych w posiedzeniu sesj i uczestniczyło 15 Radnych, co stanowi quorum 
do podejmowania prawomocnych uchwał. 

Ad. 2 Przyjęcie porządku obrad. 

Przed przyjęciem porządku obrad Przewodniczący Rady poinformował, że porządek ten uległ 
zmianie, a mianowicie został wycofany projekt uchwały w sprawie wyrażenia zgody na nabycie 
nieruchomości w drodze darowizny, a na to miejsce wprowadzono projekt uchwały w sprawie 
poboru podatków i opłat w drodze inkasa z uwagi na zmianę sołtysów dwóch wsi. 

Następnie Przewodniczący Rady przedstawił porządek obrad i tytuły proponowanych uchwał w 
sprawie: 

- zmiany wieloletniej prognozy finansowej Gminy Łabowa przyjętej uchwałą Nr XXXII/190/2016 
Rady Gminy Łabowa z dnia 29 grudnia 2016r. w sprawie przyjęcia wieloletniej prognozy 
finansowej Gminy Łabowa, 
- zmiany budżetu i uchwały budżetowej na 2017 rok, 
- funduszu sołeckiego, 
- określenia wysokości stawek opłat za usunięcie drzew i krzewów, 
- poboru podatków i opłat w drodze inkasa, 
- zmiany uchwały Nr XXVI/169/16 Rady Gminy Łabowa z dnia 29 września 2016 roku w sprawie 
przyjęcia darowizny przez Gminę Łabowa działek położonych w Łabowej, 
- przyjęcia programu opieki nad zwierzętami bezdomnymi oraz zapobiegania bezdomności zwierząt 
na terenie Gminy Łabowa w roku 2017, 
- zmiany regulaminu utrzymania czystości i porządku na terenie Gminy Łabowa, 

- ustalenia ceny pozyskiwanego drewna w lasach gminnych, 
- przystąpienia do zmiany miejscowego planu zagospodarowania przestrzennego Gminy Łabowa z 
wyłączeniem obszaru Popradzkiego Parku Krajobrazowego w sołectwie Łabowa, 

- przystąpienia do zmiany miejscowego planu zagospodarowania przestrzennego Gminy Łabowa z 
wyłączeniem obszaru Popradzkiego Parku Krajobrazowego w sołectwie Maciejowa, 
- przystąpienia do zmiany miejscowego planu zagospodarowania przestrzennego Gminy Łabowa z 
wyłączeniem obszaru Popradzkiego Parku Krajobrazowego w sołectwie Krzyżówka, 

- przystąpienia do zmiany miejscowego planu zagospodarowania przestrzennego Gminy Łabowa z 



wyłączeniem obszaru Popradzkiego Parku Krajobrazowego w sołectwie Czaczów, 
- przystąpienia do zmiany miejscowego planu zagospodarowania przestrzem1ego Gminy Łabowa z 
wyłączeniem obszaru Popradzkiego Parku Krajobrazowego w sołectwie Roztoka Wielka, 
- przystąpienia do zmiany miejscowego planu zagospodarowania przestrzennego Gminy Łabowa z 
wyłączeniem obszaru Popradzkiego Parku Krajobrazowego w sołectwie Składziste, 
- przystąpienia do zmiany miejscowego planu zagospodarowania przestrzennego Gminy Łabowa z 
wyłączeniem obszaru Popradzkiego Parku Krajobrazowego w sołectwie Nowa Wieś, 
- wieloletniej dzierżawy nieruchomości gruntowej położonej w miejscowości Łabowa, 
- projektu dostosowania sieci szkół podstawowych i gimnazjów do nowego ustroju szkolnego, 
-określenia wysokości opłat za korzystanie z wychowania przedszkolnego w oddziałach 
przedszkolnych w szkołach podstawowych, dla których organem prowadzącym jest Gmina 
Łabowa, 

- przystąpienia Gminy Łabowa do realizacji projektu „Modernizacja kształcenia zawodowego w 
Małopolsce II", 

Przewodniczący Rady zapytał czy Radni zgłaszają uwagi lub inne propozycje do przedstawionego 
porządku obrad. Uwag nie zgłoszono, więc poddał porządek obrad pod głosowanie, w wyniku 
którego został przyjęty 15 głosami za. 

Ad. 3 Przyjęcie protokołu z sesji poprzedniej. 

Przed przyjęciem protokołu z poprzedniej Sesji Rady Gminy Przewodniczący Rady zapytał czy 
Radni zgłaszają uwagi do tego protokołu, który był do wglądu w Biurze Rady. Uwag nie zgłoszono 
wobec czego poddał go pod głosowanie, w wyniku którego został przyjęty 14 głosami za i 1 
wstrzymującym. 

Zanim przystąpiono do podjęcia uchwał Przewodniczący Rady przedstawił dwie pracownice 
fundacji reprezentujące specjalny ośrodek szkolno-wychowawczy w Nowym Sączu, które poprosiły 
o przyznanie drewna na pokrycie dachu budynku mieszkalnego dla rodziny mieszkającej w 
Korzennej, natomiast matka dzieci pochodzi rodem z Kamiannej . Jest to rodzina z trójką dzieci, 
gdzie dwójka z nich wymaga specjalnej troski , matka nie pracuje, a ojciec jest osobą 

niepełnosprawną i porusza się na wózku inwalidzkim. Warunki mieszkaniowe tej rodziny są bardzo 
trudne, dlatego fundacja przy udziale Gminy Korzenna, Chełmiec i Łabowa chce zrealizować ten 
pomysł. Wójt po konsultacji z Radą zaproponował, aby przeznaczyć na ten cel 45 kubików 
okrągłego drewna i poprosił o zagłosowanie, w wyniku czego 14 Radnych było za przyznaniem 
takiej ilości, natomiast 1 Radny był temu przeciwny. Dalsza procedura przekazania drewna nastąpi 
w momencie, gdy już rozpocznie się budowa domu. Przewodniczący Rady podziękował Paniom za 
przedstawienie tematu i przeszedł do dalszej części sesji, a mianowicie do punktu podjęcia uchwał. 

Ad. 4 Podjęcie uchwał w sprawie : 

- zmiany wieloletniej prognozy finansowej Gminy Łabowa przyjętej uchwałą Nr 
XXXII/190/2016 Rady Gminy Łabowa z dnia 29 grudnia 2016r. w sprawie przyjęcia 

wieloletniej prognozy finansowej Gminy Łabowa, 

Skarbnik wyjaśniła, iż zmiana jest podyktowana zwiększeniem przychodów wolnych środków 
zgodnie z ustawą o finansach publicznych, która mówi, że wieloletnią prognozę należy zmienić, 
gdy zmienia sie nadwyżka lub deficyt budżetowy, a następnie przystąpiła do omówienia 
załączników do projektu tej uchwały, m.in. wprowadzenie dochodów na realizację projektu pn. 
„Modernizacja kształcenia zawodowego w Małopolsce II". Skarbnik wraz z tą uchwałą omówiła 
także uchwałę w sprawie zmiany budżetu i uchwały budżetowej na 2017 rok, gdyż obydwie s ię 
uzupełniają. Otóż w wyniku analizy budżetu Gminy Łabowa Ministerstwo Finansów zmniejszyło 
subwencję oświatową o ponad 95 tysięcy złotych i w związku z tym zaistniała potrzeba 
zmniejszenia tej kwoty na wydatkach obsługi szkół. 



Radna Maria Stopka wyraziła niezrozumienie dla kolejności podjęcia działań związanych z 
realizacją projektu pn. „Modernizacja kształcenia zawodowego w Małopolsce II '', a mianowicie w 
uchwale budżetowej dokonywane są zmiany poprzez wprowadzenie tego projektu, a w ostatnim 
punkcie porządku ma.my dopiero przystąpienie do jego realizacji i wobec tego j ak to się ma do 
zasad porządku obrad. Wójt wyjaśnił, że w pierwszej kolejności Rada Gminy zajmuje się budżetem, 
tzn. należy określić dofinansowanie i jeśli zdecyduje, aby nie przyznać środków na ten projekt to 
ostatni punkt porządku obrad stanie się nieaktualny i nie będzie można przystąpić do niego. 
Według Wójta taka kolej ność działań jest rozsądna. Radna poprosiła, aby w takim razie omówiono 
zamysł tego projektu. Z uwagi na to, iż kierownik Gminnego Zespołu Obsługi Jednostek Monika 
Mirek wyjechała na szkolenie związane z reorganizacją szkół Wójt wyjaśnił, że wniosek na 
realizację tego projektu wynika z ustawy, która nakazttje zatrudnienie od września 2017 roku na 
okres trzech lat doradcy zawodowego, którego zadaniem będzie udzielanie porad uczniom w 
kwestii ich dalszej edukacji. To jest obligatoryjny obowiązek gmin i szkół, który należy realizować. 

Punkt doradczy będzie się znajdował w szkole w Łabowej. 

Nastepnie Rada Gminy w glosowaniu : 14 głosów za i 1 przeciw przyje/a Uchwałę : 
Nr XXXIJl/19812017. 

- zmiany budżetu i uchwały budżetowej na 2017 rok, 

Powyższą uchwałę Skarbnik omówiła razem z uchwałą w sprawie zmiany wieloletniej prognozy 
finansowej Gminy Łabowa przyjętej uchwałą Nr XXXIl/190/2016 Rady Gminy Łabowa z dnia 29 
grudnia 2016r. w sprawie przyjęcia wieloletniej prognozy finansowej Gminy Łabowa. 

Radny Marcin Mróz w związku z informacją podaną przy omawianiu pierwszej uchwały dotyczącą 
przekazania 30 tysięcy złotych dla Szpitala im. dr. J. Dietla w Krynicy-Zdroju zapytał czy władze 
tej placówki zwróciły się o taką pomoc. Wójt przypomniał, że temat ten był poruszony na sesj i w 
zeszłym roku i na spotkaniu zorganizowanym przez Starostę Powiatowego uzgodniono, że gminy, 
których mieszkai1.cy korzystają z tego szpitala dołożą się do jego rozbudowy i byłaby to kwota 1 O 
złotych od osoby. Po przeliczeniu, gdzie Gmina Łabowa posiada 5-6 tysięcy mieszkańców byłaby 
to kwota 60 tysięcy złotych i Starosta zapewnił, że będzie możliwość rozłożenia jej na 2 lata. 

Radna Maria Stopka zapytała co będzie realizowane w ramach kwoty 150 tysięcy złotych 

przeznaczonej na modernizację budynku Ośrodka Zdrowia. Wójt poinfonnował, że po 
przystosowaniu mieszkania na piętrze zostanie ono udostepnione stacji Sądeckiego Pogotowia 
Ratunkowego, które zgodnie z rozporządzeniem Wojewody Małopolskiego będzie mogło 

funkcjonować w Łabowej już w tym roku. Pozostała kwota zostanie przeznaczona na kontynuację 

rozpoczętego remontu pomieszczel1 na parterze, które moga służyć pod działalność medyczną. 

Radna zapytała również o plany rozpoczęcia budowy remizy OSP w Kamiannej i czy jest to dobra 
decyzja, gdyż według Niej bardziej ekonomiczne byłoby odkupienie budynku od właściciela 
nieruchomości. Wójt wyjaśnił, że nie ma zgody właścicielki nieruchomości na jej sprzedaż, 

natomiast koszty remontu budynku byłyby bardzo duże, gdyż należałoby go całkowicie dostosować 
do wymogów tak, aby jednostka OSP mogła prawidłowo funkcjonować. Planowana jest budowa 
nowego niedużego bydynku na działce należącej do Gminy Łabowa. Radny i sołtys wsi Kamianna 
Władyslaw Wotus dodał, że stan remizy jest bardzo zły i odbudowa musiałaby się rozpocząć od 
samych ławic, dlatego bardziej ekonomiczne jest wybudowanie nowej. 

Radna przypomniała, że mieszkańcy Nowej Wsi czekają już szósty rok na rozpoczęcie budowy 
wielofunkcyjnego budunku. Ze względu na brak środków realizacja jest odkładana na czas 
późniejszy, a w tej chwili przystępujemy do budowy następnego i poprosiła Radnych o zachowanie 
kolejności oczekiwania, żeby nie doszło do takiej sytuacj i, z Nowa Wieś pozostanie bez remizy 
OSP. Wójt stwierdził, że gdyby Radna chociaż raz uczestniczyła w zebraniu wiejskim w Nowej 
Wsi to by wiedziała dlaczego to przedsięwzięcie nie jest realizowane. Mianowicie w tym budunku 
zameldowana jest była nauczycielka, która musiała zostać wymeldowai1a w drodze sądowej, gdyż 

nie było na to jej zgody, choć nie mieszka tam już kilka lat. Sprawa zakonczyła się 3 tygodnie temu 



wyrokiem pozytywnym, jednak nie jest zakończona, gdyż osobie tej przysługuje odwołanie od 
wyroku. Dopóki nie zostanie dokonana rozbiórka starego budynku to nie można rozpocząć budowy 
nowego i Wójt powtarzał to na każdym zebraniu wiejskim. 

Następnie Rada Gminy w głosowaniu : 14 głosów za i 1 przeciw przvjęła Uchwałę : 
Nr XXX1Il/199/2017. 

- funduszu sołeckiego, 

Wójt zaproponował, aby nie wyodrebniać w budżecie funduszu sołeckiego na 2018 rok. 

Następnie Rada Gminy w głosowaniu: 13 głosów za. 1przeciwi1 wstrzvmujqcym przyjęła_ 
Uchwalę Nr XXXI/1120012017. 

- określenia wysokości stawek opłat za usunięcie drzew i krzewów, 

Wójt poinfonnował, że od 1 stycznia 2017 roku obowiązttje nowelizacja przepisów o ochronie 
przyrody, która mówi że osoba prywatna nie musi ubiegać się już o zezwolenie na wycinkę drzewa 
lub krzewu, który znajduje się na jej prywatnej posesji. Nie ma tu znaczenia wielkość drzewa, 
grubość pnia ani wiek. Drzewo można wyciąć zgodnie z prawem bez informowania organów 
władzy państwowej. Jednak usunięcie drzew lub krzewów z posesji nie może wiązać się z 
prowadzeniem działalności gospodarczej i tutaj jest wymagane zezwolenie. Określone stawki 
wynoszą od 1-500 złotych za 1 cm obwodu drzewa i Wójt zaproponował stawkę I złoty za 1 cm 
odwodu. 
Radna Maria Stopka zapytała jak funkcjomtje zasada wycinki drzew, w jakim przypadku potrzebne 
jest zezwolenie, a kiedy nie jest wymagane. Kierownik OSD Grażyna Sekuła wyjaśniła, że na 
terenach budowlanych można wycinać bez zezwolenia, na terenach rolnych również, ale jeśli rolnik 
ścina w związku z prowadzoną działalnością gospodarczą, czyli sprzedaje to drzewo, wówczas 
wymagane jest zezwolenie. Natomiast jeśli ktoś posiada działkę położoną w obszarze chronionego 
krajobrazu, istnieje całkowity zakaz wycinki drzew. Zgłoszenie obowiązuje tylko w przypadku 
wiatrołomów i wiatrowałów. 

Następnie Rada Gminv w głosowaniu : 14 głosami za i 1 przeciw przyjęła Uchwałę Nr 
XXXIII/2O112O1 7. 

- poboru podatków i opłat w drodze inkasa, 

Wójt wyjaśnił, że z uwagi na wybór dwóch nowych sołtysów wymagane jest podjęcie tej uchwały, 
aby mieszkańcy mogli u nich dokonać wpłaty podatkowej. 
Dodał jeszcze, że w punkcie tym miał być wprowadzony projekt uchwały w sprawie wyrażenia 
zgody na przyjecie nieruchomości w drodze darowizny, jednak został wycofany z uwagi na brak 
stosownego dokumentu. Sprawa była poruszana na poprzedniej sesji i dotyczy przekazania 
cmentarza w Łabowej na rzecz Gminy Łabowa. Okazało się, że cmentarz położony jest na dwóch 
działkach, a nie na jednej i proboszcz parafii musi dostarczyć dokument z Kurii Diecezjalnej 
upoważniający go do przekazania tej działki. 

Następnie Rada Gminy w głosowaniu : 15 głosami za przyjęła Uchwałę Nr XXXIII/20212017. 

- zmiany uchwały Nr XXVI/169/16 Rady Gminy Łabowa z dnia 29 września 2016 roku w 
sprawie przyjęcia darowizny przez Gminę Łabowa działek położonych w Łabowej, 

Kierownik OSD Grażyna Sekuła wyjaśniła, że w powyżej uchwale nastapił błąd w zap1s1e 
wielkości nieruchomośc i i stąd jest potrzeba jej zmiany. 



Następnie Rada Gminy w glosowaniu : 15 głosami za przyjęła Uchwałę Nr XXXIII/20312017. 

- przyjęcia programu opieki nad zwierzętami bezdomnymi oraz zapobiegania bezdomności 
zwierząt na terenie Gminy Łabowa w roku 2017, 

Kierownik OSD Grażyna Sekuła wyjaśniła, że co roku, zgodnie z przepisami usta\ł\ry o ochronie 
zwierząt Wójt Gminy ma obowiązek przygotować projekt programu opieki nad zwierzętami 

bezdomnymi oraz zapobiegania bezdomności zwierząt na terenie Gminy Łabowa, który zostaje 
przesłany do zaopiniowania przez wszystkie Koła Łowieckie, Towarzystwo Opieki nad 
Zwierzętami, Powiatowego Lekarza Weterynarii, następnie przesłany do Radnych Gminy. 

Następnie Rada Gminy w głosowaniu: 15 glosami za przyjęła Uchwałę Nr XXXJII/2041201 7. 

- zmiany regulaminu utrzymania czystości i porządku na terenie Gminy Łabowa, 

Kierownik OSD Grażyna Sekuła wyjaśniła, że projekt regulaminu został przesłany Radnym Gminy 
w grudniu 2016 roku, jednak Powiatowy Inspektor Sanitarny nie wydał do niego opinii w 
stosownym terminie. Opinia została przekazana w lutym 2017r. i w związku z tym proponowane są 
zmiany w tym regulaminie. 

Następnie Rada Gminy vll glosowaniu : 15 głosami za przyjęła Uchwałę Nr XXXIJJ/20512017. 

- ustalenia ceny pozyskiwanego drewna w lasach gminnych, 

Wójt wyjaśnia, że po konsultacji z leśniczymi Lasów Państwowych ustalono, że można podnieść 
cenę drewna tartacznego o około 5% w stosunku do tej z zeszłego roku, natomiast cena drewna 
opałowego będzie zrównana z ceną Lasów Państwowych i wyniesie około 1 O złotych więcej niż w 
roku ubiegłym. 

Następnie Rada Gminy w głosowaniu : 15 głosami za przyjęła Uchwałę Nr XXXIJJ/20612017. 

- przystąpienia do zmiany miejscowego planu zagospodarowania przestrzennego Gminy 
Łabowa z wyłączeniem obszaru Popradzkiego Parku Krajobrazowego w sołectwie Łabowa, 

Inspektor Zespołu GPL Małgorzata Kotlarska poinformowała, że zmiana dotyczy trzech działek 
przeznaczonych pod działalność usługową. 

Następnie Rada Gminy w glosowaniu : 15 glosami za przyjęła Uchwałę Nr XXXJJJ/2071201 7. 

- przystąpienia do zmiany miejscowego planu zagospodarowania przestrzennego Gminy 
Łabowa z wyłączeniem obszaru Popradzkiego Parku Krajobrazowego w sołectwie Madejowa 

Inspektor Zespołu GPL Małgorzata Kotlarska poinformowała, że zmiana dotyczy terenów 
przeznaczonych pod zabudowę mieszkaniową jednorodzinną. 

Następnie Rada Gminy -y11 głosowaniu : 15 głosami za przyjęła Uchwałę Nr XXXJJJ/2081201 7. 

- przystąpienia do zmiany miejscowego planu zagospodarowania przestrzennego Gminy 
Łabowa z wyłączeniem obszaru Popradzkiego Parku Krajobrazowego w sołectwie Krzyżówka 

Inspektor Zespołu GPL Małgorzata Kotlarska poinformowała, że zmiana dotyczy dwóch działek 
przeznaczonych pod zabudowę mieszkaniową jednorodzinną. 



Następnie Rada Gminy w głosowaniu: 15 głosami za przyjęła Uchwałę Nr XXXlll/20912017. 

- przystąpienia do zmiany miejscowego planu zagospodarowania przestrzennego Gminy 
Łabowa z wyłączeniem obszaru Popradzkiego Parku Krajobrazowego w sołectwie Czaczów, 

Inspektor Zespołu GPL Małgorzata Kotlarska poinformowała, że zmiana dotyczy czterech działek 
należących do jednego właściciela, przeznaczonych pod zabudowę mieszkaniową jednorodzinną 

Następnie Rada Gminy w głosowaniu : 15 głosami za przyjęła Uchwałę Nr XXXIJJ/2 1012017. 

- przystąpienia do zmiany miejscowego planu zagospodarowania przestrzennego Gminy 
Łabowa z wyłączeniem obszaru Popradzkiego Parku Krajobrazowego w sołectwie Roztoka 
Wielka, 

Inspektor Zespołu GPL Małgorzata Kotlarska poinfonnowała, że zmiana dotyczy części działki, 
będącej współwłasnością przeznaczonej pod zabudowę mieszkaniową jednorodzinną. 

Następnie Rada Gminy w głosowaniu : 15 głosami za przyjęła Uchwałę Nr XXXIIJ/21112017. 

- przystąpienia do zmiany miejscowego planu zagospodarowania przestrzennego Gminy 
Łabowa z wyłączeniem obszaru Popradzkiego Parku Krajobrazowego w sołectwie Skladziste, 

Inspektor Zespołu GPL Małgorzata Kotlarska poinformowała, że zmiana dotyczy części działki 
przeznaczonej pod zabudowę mieszkaniową jednorodzinną. 

Następnie Rada Gminy w głosowaniu : 15 głosami za przyjęła Uchwałę Nr XXXIJI/2121201 7. 

- przystąpienia do zmiany miejscowego planu zagospodarowania przestrzennego Gminy 
Łabowa z wyłączeniem obszaru Popradzkiego Parku Krajobrazowego w sołectwie Nowa Wieś 

Inspektor Zespołu GPL Małgorzata Kotlarska poinformowała, że zmiana dotyczy działek 
przeznaczonych pod zabudowę mieszkaniową jednorodzinną. 

Następnie Rada Gminy w głosowaniu : 15 głosami za przyjęła Uchwałę Nr XXXIII/21 312017. 

- wieloletniej dzierżawy nieruchomości gruntowej położonej w miejscowości Łabowa, 

Wójt poinformował, że z wnioskiem o dzierżawę nieruchomości wystąpiło Koło Łowieckie Głuszec 

z Nawojowej, które poluje na terenie Gminy Łabowa i chce zagospodarować działkę w Łabowej 
przy wjeździe na osiedle w Łabowej. Ma tam zostać wybudowana siedziba tego Koła, udostępniana 
też mieszkańcom na różnego rodzaju spotkania. Sprawa ta była poruszana na zebraniu wiej skim wsi 
Łabowa, podczas którego mieszkańcy wyrazili zgodę na dzierżawę tej nieruchomości. 
Radna Maria Stopka zapytała, czy nie lepiej byłoby sprzedać od razu tę działkę w drodze przetargu. 
Wójt wyjaśnił, że oczywiście można byłoby tak zrobić, ale wtedy Gmina nie będzie miała 
gwarancj i, co powstanie na tej działce. Podał przykład, kiedy w ten sam sposób dokonano 
sprzedaży nieruchomości, na której mieści się Centrum Opieki Medycznej Tukan - najpierw Rada 
Gminy wyraziła zgodę na dzierżawę, a następnie w związku z tym, że właściciel wywiązał się ze 
swojego zadania działka została sprzedana. Teraz należałoby postąpić w podobny sposób, bo nie 
ma pewności czy Koło Głuszec nie zrobi czegoś zupełnie innego i np. będąc już właścicielem nie 
odsprzeda tej nieruchomości, a jeśli zrealizuje swoje zamierzenia to będzie mogło skorzystać z 
prawajej wykupienia. 



Przewodniczący Krzysztof Skraba uspokaja mówiąc, że dzierżawa będzie wynosiła 10 lat i przez 
ten okres będzie wpływ na działalność Koła, szczególnie że większość myśliwych pochodzi z tego 
terenu i jeśli się zadeklarowali to słowa dotrzymają. 
Radny Stanisław Brożek zwrócił uwagę na uwarunkowania środowiskowe tego stowarzyszenia 
skupiającego miejscowe osoby i nie ma obawy, żeby do Koła dostały się osoby spoza Gminy 

Następnie Rada Gminy w głosowaniu 14 glosami za i 1 przeciw przyjęła Uchwałę Nr 
XXXII 1121412O17. 

- projektu dostosowania sieci szkół podstawowych i gimnazjów do nowego ustroju szkolnego, 

Wójt poinformował że od września 2017 roku przestaje funkcjonować gimnazjum, a w jego miejscu 
będzie działała szkoła podstawowa z klasami gimnazjum do ich wygaśnięcia i w związku z tym 
musi być wprowadzona nowa nazwa. 
Radna Maria Stopka zwróciła uwagę na błędny zapis w załączniku nr 2 i prosi o j ego poprawienie. 

Następnie Rada Gminv w glosowaniu : 15 głosami za przyjęła Uchwałę Nr XXXllI/21512017. 

- określenia wysokości opłat za korzystanie z wychowania przedszkolnego w oddziałach 

przedszkolnych w szkołach podstawowych, dla których organem prowadzącym jest Gmina 
Łabowa, 

Wójt wyjaśnił , że uchwała ta jest taka sama jak poprzednia z tą różnicą, że zmieniła się wysokość 
opłaty za korzystanie z przedszkola powyżej 5 godzin - wcześniej była opłata za godzinę 
rozpoczętą, a teraz za godzinę tzw. całą. Poinformował też, że od września obecne przedszkole w 
Maciejowej będzie funkcjonowało w Łabowej , z uwagi na wolne klasy pozostałe po likwidacji 
gmmazJum. 

Następnie Rada Gminy w głosowaniu : 15 glosami za przyjęła Uchwałę Nr XXXIJJ/21612017. 

- przystąpienia Gminy Łabowa do realizacji projektu „Modernizacja kształcenia zawodowego 
w Małopolsce II", 

Uchwała ta omówiona była przy uchwale w sprawie zmiany wieloletniej prognozy finansowej 
Gminy Łabowa i dotyczy potrzeby zatrudnienia doradcy zawodowego. 
Radny Aleksander Sołtys zapytał czy doradca będzie pracował tylko w Łabowej, czy również w 
innych szkołach z terenu Gminy Łabowa. Wójt zadeklarował, że jeś li zasięgnie szczegółowo 

informacji to udzieli wyjaśnień. 
Radny Marcin Mróz poprosił o przedstawienie zasad zatrudnienia doradcy zawodowego. Wójt 
wyjaśnił, że bedzie przeprowadzone postepowanie, w wyniku którego zostanie wyłoniony 

specjalista posiadający odpowiednie kwalifikacje. 

Następnie Rada Gminy w głosowaniu 14 głosami za i 1 przeciw przyjęła Uchwałę Nr 
XXXIII/21712017. 

Ad. 5 Informacja Wójta o pracy między sesjami. 

Wójt poinformował, że z początkiem nowego roku skupiono się przede wszystkim nad nowym 
programem w szkołach, ich funkcj onowaniem i w tym celu organizowane były objazdy po 
placówkach, aby zapoznać się z warunkami i możliwościami w związku z funkcjonowaniem od 
września tego roku VII i VIII klas we wszystkich szkołach podstawowych. W szkole w Nowej Wsi 
podjęto działania polegaj ące na podzieleniu sali będącej świetlicą, która może służyć jako dwie sale 



lekcyjne. Naczelny problem istnieje własnie w szkole w Nowej Wsi, która jest największą ze szkół 
gminnych : Wójt nie chce też rezygnować z przedszkola, które dobrze zafunkcjonowało, ponadto 
dyrektor placówki musi tak ułożyć podział godzin, aby uczniowie nie przebywali w tej szkole zbyt 
długo. Jesli chodzi o gimnazjum w Łabowej to istnieje zagrożenie redukcji etatów, ponieważ nie 
bttdzie na tyle godzin lekcyjnych. Wielu nauczycieli będzie zmuszonych też do kursowania między 
szkołami, aby zdobyć cały etat. Wiadome jest to, iż w pierwszej kolejności będą zatrudnieni 
nauczyciele z terenu gminy. Wójt zapewnił, że będą organizowane spotkania pod kątem 
rozwiązania tego problemu. 

Ad. 6 Interpelacje i zapytania Radnych. 

Radny i Sołtys Roman Banach poprosił o zagęszczenie lamp przy drodze we wsi Kotów, które na 
wniosek mieszkańców zostały ilościowo zmniejszone oraz '\\')'C ięcie zarośli nad lampami i 
postawienie znaku ostrzegawczego "zwierzęta gospodarskie". Wójt '\\')'jaśnił, że jest to droga 
powiatowa, kilka razy '\\')'stępował o montaż znaku, ale teraz zobowiązuje się osobiście pojechać w 
tej sprawie do dyrektora Czerwińskiego. Jeśli chodzi o uzupełnienie lamp, to Wójt obiecuje podjąć 
działania w tej sprawie. 
Radny i Sołtys Aleksander Sołtys podziękował za '\\')'konanie dróg na terenie wsi Maciejowa 
prosząc o dalszą realizację. Wójt poinfom1ował, że w miarę możliwości finansowej drogi są 
realizowane i dobrą wiadomością jest fakt, iż z dróg betonO\vych '\\')'budowanych w przeciągu 1 O 
lat praktycznie żadna nie uległa zniszczeniu, pomimo niesprzyjających warunków atmosferycznych 
i niewłaściwego użytkowania. Jest to zachętą do dalszej realizacji budo\\')' dróg na terenie Gminy 
Łabowa. 

Radny Józef Ormanty zgłosił podmycie mostu na końcu wsi Czaczów. 
Wójt przy okazji poruszonego tematu mostów poinformował, że 27 lutego wziął udział w spotkaniu 
w Starostwie Powiato'\\')'m, podczas którego rozdano promesy, m.in. na budowę drewnianego 
rozpadającego się mostu we wsi Roztoka Wielka i na realizację drogi we wsi Składziste, w związku 
z czym będą ogłaszane przetargi. Jednak priorytetem stał się remont bardzo zniszczonej drogi 
prowadzącej do wsi Łabowiec , która od lat nie była naprawiana. 
Radny Marcin Mróz zgłosił potrzebę powiększenia parkingu w Łosiu oraz montaż solidnego stojaka 
na rowery. Wójt zapoznał się już wcześniej z tym problemem na zebraniu strażackim i 
zadeklarował podjęcie działan w tej sprawie. 
Radny Roman Banach zgłosił zapotrzebowanie na tablice ogłoszeniowe, gdyż obecne są już bardzo 
zniszczone oraz interwencję w sprawie zalepienia dziur w drodze na Kotowie. Wójt obiecał, że po 
przygotowaniu zapotrzebowania na tablice zostaną one zamówione, natomiast co roku wiosną 

Powiato'\\')' Zarząd Dróg uzupełnia ubytki w asfalcie. 
Radny Marcin Mróz zapytał kiedy będą możliwe wjazdy i kto to będzie realizował w związku z 
utworzeniem dróg wewnętrznych. Wójt '\\')'jaśnił, że na dzień dzisiejszy nie ma informacji, ale będą 
prowadzone w tej kwestii rozmo'\\')' z dyrektorem GDDKiA. Obecnie omawiane są dwa tematy : 
skrzyżowanie na Czaczów, które być może uda się zrealizować w tym roku, a naj później w 
następnym, jest już '\\')'konany projekt wraz ze stosowną dokumentacją, a drugi temat to rozmo'\\')' 
odnośnie dróg, o których Radny właśnie wspomniał. 
Radny Aleksander Sołtys zapytał o możliwość umieszczenia tabliczek, bądź kierunkowskazów 
określających nazwę miejsc i symboli budynków, m.in. Kościoła we wsi Maciejowa, aby można 
było łatwiej trafić i takie tablice widnieją np. w Nawojowej. Wójt '\\')'jaśnił, że kościół ten będący 
zabytkiem powienien być oznaczony przez Konserwatora Zabytków. Natomiast jeśli chodzi o 
oznaczenia w Nawojowej to Rada Gminy Nawojowa w zeszłym roku podjęła uchwałę w sprawie 
nadania nazw ulic. Nowe nazewnictwo ma ułatwić poruszanie się po gminie, gdyż do tej pory 
numery domów przy poszczególnych ulicach były nadawane losowo - to utrudniało dotarcie np. 
karetki lub kuriera pod odpowiedni adres. Takie przedsięwzięcie j est jednak bardzo kosztowne. 
Radna Teresa Kłębczykpoprosiła o zabezpieczenie barierek przy drodze we wsi Bamowiec, za 
mostem obok szkoły. Wójt obiecuje, że interpelacja ta zostanie zgłoszona. 



Ad. 7 Wolne wnioski i dyskusja. 

W tym punkcie głos zabrał Radny Powiatowy pan Ryszard Poradowski, a jednocześnie dyrektor 
Zespołu Szkolno-Gimnazjalnego w Łabowej, który korzystając z okazji omawianych uchwał 
dotyczących szkół przedstawił w skrócie sytuację uczniów i nauczycieli w związku z nową ustawą 
o refonnie edukacji. Według Radnego nie ma takiej możliwości, że wszyscy nauczyciele utrzymają 
etat, bo w wyniku zmniejszenia godzin będą wypowiedzenia, co znowu będzie się wiązało z 
wypłacaniem odpraw. Dziękuje za deklarację brania pod uwagę w pierwszej kolejności pedagogów, 
którzy już pracują bez zatrudniania nowych. Sam ze swojej strony deklaruje podjęcie starań w 
kierunku uzupełnienia etatów w szkołach sąsiednich i jest to jakieś wyjście z sytuacj i, ale nie do 
k011ca takie, które rozwiąże w 100% sytuację wszystkich nauczycieli. Wyraził też uznanie dla 
projektu w sprawie modernizacji kształcenia zawodowego, gdyż to niewątpliwe pomoże uczniom 
wybrać odpowiednią drogę dalszej edukacji. Radny podziękował za zaproszenie i zadeklarował 
przekazać wszystkie interpelacje na najbliższej sesji Rady Powiatu Nowosądeckiego . 

Sołtys Agata Sarata poprosiła o uzupełnienie lamp we wsi Łosie. 
Wójt przypomniał jeszcze o rozpoczęciu projektu rozbudowy chodników w stronę górnej Łabowej do 
zjazdu na CPN oraz w Nowej Wsi w obydwu kierunkach. Z uwagi na duże oszczędności po wymianie 
energooszczędnych żarówek będzie możliwość realizacji oświetlenia w tych miejscach Gminy, które 
najbardziej tego wymagają. 
Sołtys Józef Gromala zgłosił potrzebę naprawy drogi i poboczy we wsi Krzyżówka. Wójt 
poinformował, że wiosną będzie zrobiony przegląd dróg gminnych i jeśli będzie taka potrzeba to 
zostaną wykonane prace naprawcze. 

Ad. 8 Zakończenie obrad . 

W związku z wyczerpaniem porządku obrad Przewodniczący Rady Gminy Krzysztof Skraba 
podziękował wszystkim za udział i zakończył obrady XXXIII Sesji Rady Gminy Łabowa. 

Protokołowała: 

Elżbieta Radziak 


